
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr Llll/2023
z sesji w dniu 29 marca 2023 r.

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 29 marca 2023 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:14 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Antoni Kufel

7. Marcin Kwiatek
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Małgorzata Olma
12. Katarzyna Seneta
13. Marcin Stawinoga
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie LIII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice P. Marcin Kwiatek o godz. 14.00 otworzył LIII sesję Rady
Gminy Wilkowice.

Następne przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,
wszystkich radnych obecnych na sali sesyjnych - lista obecności radnych stanowi załącznik nr
l do protokołu,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
pana Arkadiusza Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie naszego systemu,
panią Małgorzatę Lempart z biura obsługi rady, która czuwa na protokołem z sesji,

Na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie
prawomocnych decyzji (nieobecny R. Kudzia).

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad - nie zgłoszono.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Radni powiatowi nie uczestniczyli w sesji. Swoją nieobecność usprawiedliwiała radna powiatowa J. J.
Piechota.
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5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

Postępowania w trakcie:
l) w dalszym ciągu trwa badanie ofert na zadanie pn. "Budowa łącznika pomiędzy drogą powiatową

ul. Juliana Fałata i drogą gminną ul. Klimczoka w Bystrej wraz z budową mostu na potoku
Białka".

2) podobnie w przypadku zadania "Świadczenie usługi inspektora nadzoru inwestorskiego dla
inwestycji: "Budowa łącznika pomiędzy drogą powiatową ul. Juliana Fałata i drogą gminną ul.
Klimczoka w Bystrej wraz z budową mostu na potoku Białka". Trwa badanie ofert pod kątem
rażąco niskiej ceny.

3) opublikowano postępowanie na zadanie pod nazwą: "Remont cząstko^wy dróg - nawierzchni
asfaltowej na terenie Gminy Wilkowice w sołectwach Bystra, Meszna, Wilkowice". Planowany
termin otwarcia ofert to 07.04.2023 r.

4) opublikowano postępowanie na zadanie pod nazwą: "Udzielenie kredytu w wysokości
12.000.000 zł na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego". Planowany termin
otwarcia ofert to 18.04.2023 r.

Dofinansowania:

- w dniu dzisiejszym złożono wniosek na dofinansowanie zadania: "Budowa przyszkolnej hali
sportowej przy Szkole Podstawowej nr l im. Władysława Jagiełły w Wilkowicach". Łączna
planowana wartość zadania to 2 828 572,00 zł. Kwota wnioskowanego dofinansowania to
1.980.000,00 zł. -Jest to 70% kosztów.

- zdecydowano również, że zostanie złożony wniosek na dofinansowanie zadania: "Przebudowa
zabytkowego budynku przy ul. Wyzwolenia 56 w Wilkowicach". Planowana kwota dofinasowania -
98 %. Łączna kwota tego zadania to prawie milion złotych, wkład własny 2% tj. 20.000 zł.

Termin zakończenia prac związanych z kanalizacją ustalono na 31 marca 2023 r. Wszystkie prace
zostały już zakończone. W ubiegły piątek odbyła się konferencja podsumowująca to zadanie.
Następnie zaprezentowano radnym film wyświetlany na tej konferencji, podsumowujący realizacje
inwestycji pn. "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice w wyznaczonych
obszarach aglomeracji"
To ogromny projekt, radni na bieżąco byli informowani o jego realizacji. Na konferencji wiele osób
było zaskoczonych skalą projektu, stwierdził Wójt. Poza wykonaniem kanalizacji wiele dróg na terenie
gminy zostało odtworzonych i bardzo wiele zadań przy okazji zostało zrealizowanych. Na dzień
dzisiejszy z 1697 budynków planowanych do podpięcia, jest podpiętych 1506, co stanowi 88% efektu
ekologicznego,
Wójt dodał, że jest głęboko przekonany o tym, że końcem roku osiągniemy poziom efektu
ekologicznego przewyższającego 100%.
W ramach tego projektu trwają wykupy odcinków sieci kanalizacyjnej, które wykonały osoby
prywatne. Do 28 marca zrealizowano 12 wykupów sięgaczy kanalizacji sanitarnej w sołectwie
Wilkowice, w Bystrej 9, a w Mesznej 3 o łącznej długości 145,5 m, które wpływają również na
podwyższenie naszego efektu ekologicznego. Koszt wykupu tych 12 sięgaczy to 72.009, 80 zł.
Trwa projekt - Budowa sieci kanalizacyjnej do budynków na terenie Gminy Wilkowice - to kolejny
projekt na realizację którego pozyskaliśmy środki w ramach Polskiego Ładu. Umowę z 28 grudnia,
realizuje firma budowlana Wulkan - Piotr Pająk. Termin realizacji zadania - 28 lipca br.
Wynagrodzenie, zgodnie z umową wyniesie 1.026. 639, 18 zł. Stan zaawansowania na dzień dzisiejszy
został określony na 35%.
Planowanie przestrzenne bez zmian od ostatniej sesji rady gminy. Trwają prace projektowe nad
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wilkowice.
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Następnie Wójt przedstawiły informację z gazetki gminnej (luty 2023) na temat ważniejszych
inwestycji realizowanych na terenie gminy oraz omówił każdą z nich:

projekt budowy mostu na potoku Białka w Bystrej. Wydano decyzję ZRID. Ogłoszono
postępowanie przetargowe,

projekt rozbudowy ul. Kościelnej w Bystrej. Wydano decyzję ZRID,
projekt przebudowy budynku urzędu gminy. Zakończono projektowanie,
projekt budowy budynku komunalnego w Wilkowicach. Złożono wniosek o wydanie
pozwolenia na budowę, według informacji z lutego. Obecnie posiadamy już pozwolenia na
budowę,

- projekt budowy chodnika przy ul. Żywieckiej. Wystąpiono do Zarządu Dróg Wojewódzkich
o akceptację projektu wstępnego,
projekt urbanistyczno - architektoniczny zagospodarowania "Skweru" w rejonie
skrzyżowania ul. Wyzwolenia i ul. Strażackiej w Wilkowicach. Trwa projektowanie.
budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych "Do Lasku". Otrzymano
dofinansowanie z RFiL oraz RFRD na przebudowę ul. Sportowej oraz rozbudowę ul. Do Lasku,
rozbudowa szkoły w Mesznej. Wykonywanie więźby dachowej, wylewek oraz tynków,
budowa Centrum Edukacji Ekologicznej przy ul. Fałata,
budowa przedszkola w Mesznej. Wykonywanie sufitów podwieszanych na poziomie "O".
Układanie płytek padł. i ściennych na poziomie - 3, 30 m,

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Wilkowice - Projekt POIiŚ.
Zaawansowanie 100%, trwa rozliczanie zadania.

budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia. Trwa etap poszukiwania źródeł
finansowania.

przebudowa ul. Prostej w Wilkowicach. Trwa przebudowa wodociągu, sieci
elektroenergetycznej oraz budowa kanalizacji deszczowej,
przebudowa i rozbudowa "Domu Strażaka" w Bystrej. Trwa murowanie ścian. Przystąpiono
do remontu zaplecza sceny,
rozbudowa ul. Ornej i Wiśniowej w Bystrej. Podpisano umowę z wykonawcą, przekazano plac
budowy,

budowa sieci kanalizacyjnej do budynków na terenie Gminy Wilkowice. Trwają roboty
montażowe.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek, w kontekście kanalizacji, podkreślił ogrom prac, który został
przygotowany w poprzedniej kadencji, a który obecnie był kontynuowany. Podziękowania za to, co
się dokonało złożył na ręce Pana Wójta. Podziękowania przekazał również dla tych, którzy podjęli tę
decyzję tj. władzom poprzedniej kadencji oraz kierownikowi Jednostki Realizującej Projekt Panu
Andrzejowi Brzyskiemu, który czuwał nad zadaniem wraz z współpracownikami oraz wszystkim,
którzy byli w to zadanie zaangażowani.
Budowa kanalizacji trwa nadal. O czym mówił Wójt w swoim wystąpieniu, z pożytkiem dla naszych
mieszkańców.

Przewodniczący Rady wyraził wdzięczność za tę pracę, która została wykonana.

M. Kwiatek zapytał, kiedy pojawiła się informacja o możliwości ubiegania się o dofinansowanie na
budowę hali w Wilkowicach przy SP nr l w Wilkowicach?
Wójt wyjaśnił, że uruchomiony został początkiem marca br. program Olimpia. Spróbujemy aplikować
o te środki. Nie wiadomo jednak czy je otrzymamy.
Szkoła w Wilkowicach, to jedna z największych naszych szkół z najmniejszą salą gimnastyczną.
Chcemy zwiększyć możliwości sportowe dla dzieci.
Jeżeli otrzymamy te środki będziemy rozmawiać o realizacji tego zadania już w kontekście
przyszłorocznego budżetu. Do momentu podpisania umowy możemy zawsze odstąpić od jego
realizacji.
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Radna M. Olma, w kontekście pozyskiwania środków zewnętrznych, stwierdziła, że oczekiwania
mieszkańców i radnych są duże. Możliwość rezygnacji istnieje, ale nie skorzystanie z możliwości może
być dla nas niepowetowaną stratą.

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym obejmującą okres od
01.03.2023-29.03.2023

l) 7 marca - Zebranie Sprawozdawcze Towarzystwa Przyjaciół Bystrej
2) 9 marca - obchody 75 rocznicy śmierci ks. mjr. Rudolfa Marszałka
3) 13 marca - Rada Sołecka w Bystrej
4) 17-18 marca - Kongres Przewodniczących Rad Gmin, Powiatów i Województw
5) 20 marca - Zebranie Sprawozdawcze KGW Wilkowice
6) 21 marca - Zebranie Sprawozdawcze Stowarzyszenia Rozwoju Mesznej
7) 24 marca - Konferencja podsumowująca realizację projektu budowy kanalizacji

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęła od ostatniej sesji żadna interpelacja ani zapytanie od
radnych. Dotychczas złożone wraz z odpowiedziami zamieszczone są w Biuletynie Informacji
Publicznej.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
. Komisja Skarg Wniosków i Petycji - przewodniczący K. Krajewski poinformował, że

komisja nie miała posiedzenia w marcu br., wniosków nie sformułowała,
. Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący A. Kufel

poinformował, że komisja na posiedzeniu 22 marca br. wniosków nie sformułowała,
. Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca komisji

A. Macher poinformowała, że komisja na posiedzeniu 28 marca br. sformułowała
następujący wniosek: Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji jednogłośnie
udziela poparcia dla starań LKS Klimczok Bystra i Gminnego Ośrodka Sportu
i Rekreacji w Wilkowicach w zakresie pozyskania środków zewnętrznych na
modernizację kompleksu skoczni narciarskich w Bystrej przy współudziale
Centralnego Ośrodka Sportu w Warszawie,

. Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska - przewodnicząca komisji B. Maślanka
poinformowała, że komisja na ostatnim posiedzeniu 23 marca br. sformułowała
następujące wnioski:
l. Z uwagi na negatywną opinię dendrologa z dnia 17 marca 2023 r. komisja
negatywnie opiniuje wniosek mieszkańców z 23 lutego 2023 r. o uznanie drzewa
(sosny) znajdującej się na działce nr 1076/16 za pomnik przyrody - podjęto
jednogłośnie.
2. Komisja wnioskuje, aby wystąpić z wnioskiem do Polskich Kolei Państwowych
o dostosowanie przejścia podziemnego na terenie dworca PKP w Wilkowicach do
osób niepełnosprawnych poruszających się na wózkach inwalidzkich
z uwzględnieniem ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zapewnieniu dostępności osobom
ze szczególnymi potrzebami (t. j. Dz. U. z 2022 r. póz. 2240)

. Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - Przewodnicząca komisji K. Seneta
poinformowała, że komisja na posiedzeniu przedstawiła wnioski z 27 marca br.
wniosków nie sformułowała natomiast jednogtośnie przyjęła stanowisko w sprawie
kontynuacji wyodrębniania Funduszu Sołeckiego.

Przewodniczący Rady dodał, że Rada Gminy nie musi w sprawie Funduszu Sołeckiego zajmować
stanowiska na chwilę obecną, gdyż cały czas obowiązuje nas podjęta uchwała o wyodrębnieniu
fundusz. No chyba, że chcemy zmienić stanowisko w tej sprawie.
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. Komisja Rewizyjna - Przewodnicząca poinformowała, że komisja na ostatnim
posiedzeniu 21 marca br. wniosków nie sformułowała. Wyznaczono termin kolejnej
kontroli, zgodnie z planem pracy.

9. Zakończone i rozliczone inwestycje i remonty w roku 2022.
Wiele zadań jest w trakcie realizacji, a tych zakończonych jest nieco mniej.

budowa sieci i przyłączy kanalizacyjnych na terenie gminy - wydatki inwestycyjne na kwotę
400.000 zł zostały zrealizowane w ramach budowy sieci i przyłączy kanalizacyjnych oraz
dodatkowo 100.000 zł na wykup sięgaczy,

- przebudowa ul. Kowalskiej w sołectwie Bystra nie będzie zadaniem budowlanym natomiast
realizowany był projekt, który w związku z protestem mieszkańców, został zakończony.
Można powiedzieć, że mamy coś w rodzaju planu funkcjonalno - użytkowy, gdyby ktoś za
wiele lat chciał do tego tematu wrócić,
rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej, na odcinku od ul. Klimczoka do ul. Pogodnej (l etap)
mamy decyzję ZRID, mamy projekt. Natomiast w związku z odwołaniami, to jest jeszcze
decyzja nieprawomocna,

- termomodernizacja budynku byłej strażnicy przyszpitalnej przy ul. Fałata w Bystrej - zadanie
zrealizowane,

rozbudowa i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego wraz ze zmianą sposobu
użytkowania na funkcję usługową - bibliotekę publiczną przy ul. Wyzwolenia 69
w Wilkowicach - mamy prawomocne pozwolenie na budowę. W tej chwili projekt leży na
półce i będziemy myśleli o jego realizacji w ramach możliwości pozyskania środków
finansowych, po wcześniejszym zasięgnięciu opinii rady gminy,

- zakup i montaż monitoringu wizyjnego dla obiektu położonego przy ul. Fałata 2 H w Bystrej,
- opracowanie projektu budowy budynku socjalnego przy na ul. Grabecznik w Wilkowicach -

mamy już pozwolenie na budowę,
rozbudowa i termomodernizacja budynku Urzędu Gminy w Wilkowicach przy ul. Wyzwolenia
25 wraz z zagospodarowaniem terenu - projekt zakończył się prawomocnym pozwoleniem
na budowę. Będziemy poszukiwali źródeł finansowania tego zadania,
zadania realizowane przy współudziale środków z Funduszu Sołeckiego: budowa
i doposażenie placu zabaw dla dzieci w sołectwie Wilkowice, doposażenie ogólnodostępnego
placu sensorycznego przy SP nr 2 w Wilkowicach, zakup hali namiotowej na potrzeby
integracji mieszkańców sołectwa Bystra oraz promocji, opracowanie dokumentacji
projektowej budowy boisk sportowych przy ul. Do Lasku w Wilkowicach, doposażenie placu
zabaw przy ZSP w Mesznej.

Większość gmin nie ma żadnej inwestycji kubaturowej lub jedną, a my realizujemy trzy inwestycje
kubaturowe i zakończymy je wszystkie w tym roku.
Jeżeli chodzi o budownictwo drogowe, to w tym momencie jest realizowana ul. Prosta, Jagodowa,
Orna. Będziemy się przymierzali do budowy mostu w Bystrej i rozbudowy ul. Do Lasku (projekt jest
w trakcie realizacji). Wiele z tych zadań zostanie zakończonych w przyszłym roku.
Kanalizacja została zakończona w 2023 r., dlatego też sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r.
będzie bardziej satysfakcjonujące niż to za 2022 r.
Postęp jest, plany są i w każdej chwili będziemy w stanie aplikować po środki jeżeli one się pojawią
i jeżeli będziemy mieli środki na wkład własny.
Wójt dodał, że w dniu jutrzejszym, po ostatnich poprawkach, zostanie radnym przesłane
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 r.

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę.
Po zakończeniu przerwy o godz. 15. 25 obrady kontynuowano.
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10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Przyjęcia aktualizacji "Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Wilkowice na lata 2019-
2023" poprzez wprowadzenie zmian w zakresie planowanych do wykonania modernizacji w roku

2023 oraz zmiany w zakresie formy finansowania dotacji w 2023 roku.

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację dla podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony
Środowiska B. Maślanka.

Głosowano w s rawie:

Przyjęcia aktualizacji "Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Wilkowice na lata 2019-2023"
poprzez wprowadzenie zmian w zakresie planowanych do wykonania modernizacji w roku 2023 oraz
zmiany w zakresie formy finansowania dotacji w 2023 roku.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta został jednogłośnie, otrzymała nr Llll/484/2023.

b) Wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r.

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik A. Kastelik.
Zaproponowane zmiany obejmują: zmniejszenie dochodów budżetu gminy o kwotę 174.342,00 zł
zgodnie z załącznikiem Nr l do niniejszej uchwały jak również zwiększenie wydatków budżetu gminy
o kwotę 480.658,00 zł.
Następnie omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.
Wprowadzone zmiany będą miały odzwierciedlenie w kolejnych załącznikach tj. wydatkach
majątkowych, przychodach i rozchodach, dochodach i wydatkach realizowanych na podstawie
porozumień z organami administracji rządowej, zestawieniu dotacji planowanych do udzielenia
z budżetu gminy, dochodach i wydatkach zadań realizowanych na podstawie porozumień z innymi jst,
dochodach i wydatkach realizowanych z funduszu przeciwdziałania COVID-19

Rekomendację jednogłośną dla podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy K. Seneta.

Głosowano w s rawie:

Wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
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Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta został jednogłośnie, otrzymała nrLIII/485/2023.

c) Wprowadzenia zmian do WPF na lata 2023 - 2036

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Wszystkie zmiany wprowadzone do budżetu mają
odzwierciedlenie w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF na lata 2023 - 2036.
Zmiany obejmują między innymi dwa zadania: "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy
Wilkowice w wyznaczonych obszarach aglomeracji" oraz "Przebudowa ul. Prostej w Wilkowicach'
Zaproponowane zmiany powodują zwiększenie deficytu, ale nie powodują zwiększenia kwoty długu
(kwota długu nie ulega zmianie).
Po tak wprowadzonych zmianach deficyt budżetowy wyniesie (według planu) 21.302.673,46 zł.

Rekomendację jednogłośną dla podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy K. Seneta.

Głosowa no w s rawie:

Wprowadzenia zmian do WPF na lata 2023 - 2036.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta został jednogłośnie, otrzymała nr Llll/486/2023.

11. Przyjęcie protokołu z sesji LII z l marca 2023 r.
Protokół został dołączony do e-sesji, była więc możliwość zapoznania się z nim, stwierdził
Przewodniczący Rady.

Głosowano wniosek w s rawie:

Przyjęcia protokołu z sesji LII z l marca 2023 r

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
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12. Przyjęcie protokołów pokontrolnych z przeprowadzonych kontroli: 6 lutego 2023 r. w zakresie
wydatkowania środków przekazywanych z budżetu gminy Wilkowice na działalność klubów
sportowych za 2022 r. (LKS KLIMCZOK Bystra) oraz 8 marca 2023 r. w zakresie wybranych
przetargów i inwestycji za 2022 r.

Protokoły zostały przesłane radnym, była więc możliwość zapoznania się z nimi, stwierdził
Przewodniczący Rady.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcie protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli 6 lutego 2023 r. w zakresie
wydatkowania środków przekazywanych z budżetu gminy Wilkowice na działalność klubów
sportowych za 2022 r. (LKS KLIMCZOK Bystra).

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej kontroli 8 marca 2023 r. w zakresie wybranych
przetargów i inwestycji za 2022 r.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

13. Wolne wnioski, komunikaty.
Przewodniczący przedstawił korespondencje, która wpłynęła do Rady Gminy Wilkowice:

- wniosek o uznanie za pomnik przyrody sosny posadowionej na nieruchomości prywatnej.
Przewodniczący wyjaśnił, że z informacji, jakie posiada wniosek taki wymaga w pierwszej kolejności
weryfikacji w urzędzie gminy, w komórce zajmującej się ochrona środowiska pod kątem czy spełnia
wszystkie kryteria, które wyznacza rozporządzenie Ministra Środowiska w sprawie kryteriów uznania
tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody. Jeżeli ta weryfikacja jest pozytywna, to
organ może przygotować stosowny projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.
Sporządzona była również opinia dendrologiczna, która była negatywna.

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska przedstawiła wniosek komisji w sprawie:
"z uwagi na negatywną opinię dendrologa z dnia 17 marca 2023 r. komisja negatywnie opiniuje
wniosek mieszkańców z 23 lutego 2023 r. o uznanie drzewa (sosny) znajdującej się na działce nr
1076/16 za pomnik przyrody"
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Przewodniczący zaproponował podjęcie wniosku w tym zakresie, a następnie poddał go pod
głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

Rada Gminy Wilkowice przychyla się do wniosku wypracowanego przez Komisję Infrastruktury
i Ochrony Środowiska sformułowanego na posiedzeniu 23 marca 2023 r. o następującej treści:
"z uwagi na negatywną opinię dendrologa z dnia 17 marca 2023 r. komisja negatywnie opiniuje
wniosek mieszkańców z 23 lutego 2023 r. o uznanie drzewa (sosny) znajdującej się na działce nr
1076/16 za pomnik przyrody".

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

- sprawa petycji skierowanej do rady a dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej
dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności. Rada Gminy podjęła stosowna uchwałę
przekazując tę petycję radzie ds. transplantacji przy Ministrze Zdrowia.
Otrzymaliśmy z urzędu wojewódzkiego zawiadomienie o wszczęciu postępowania względem tej
uchwały, którego treść przybliżył w części.
Wyjaśnienia do zawiadomienia o wszczęciu postępowania zostały przygotowane, radni je otrzymali
i mogli się z nim zapoznać.
Równocześnie, w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo z Ministerstwa Zdrowia w związku z przekazaniem
przez radę gminy w/w petycji do rozpatrzenia. Przewodniczący przedstawił treść tego pisma.

Zaproponował podjęcie wniosku w sprawie oraz poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

Rada Gminy Wilkowice popiera skierowanie wyjaśnień do Wojewody Śląskiego w związku
z wszczęciem postępowania nadzorczego względem uchwały Rady Gminy Wilkowice Nr Lll/481/2023
z dnia l marca 2023 r. w sprawie przekazania petycji według właściwości.

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: l. Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l
W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek
Przeciwko (l)
Alina Macher

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
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- pismo o interpretację zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w zachodniej części gminy z dnia 10 marca 2023 r. Przewodniczący przedstawił główne tezy
wynikające z w/w pisma.
Pismo tej samej treści zostało skierowane zarówno do Rady Gminy Wilkowice jak i Wójta. Mamy tutaj
do czynienia z dwutorowością działania obywatela. Organ wykonawczy może w tym przypadku
zadziałać szybciej i na pewne rzeczy odpowiedzieć. Jest przygotowana propozycja odpowiedzi
P. Wójta, która odnosi się również do Rady Gminy - Przewodniczący odczytał treść tej odpowiedzi.

Zaproponował podjęcie wniosku w sprawie oraz poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

Rada Gminy Wilkowice na sesji 29 marca br. zapoznała się z pismem z 10 marca 2023 r. Państwa L.
i M. Sz. o tej samej treści skierowanym zarówno do Wójta jak i Rady Gminy Wilkowice,
zatytułowanym: "wniosek o interpretację miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
Gminy Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmujący część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu
Śląskiego w miejscowości Bystra" jak również wyczerpującą odpowiedzią Wójta Gminy Wilkowice w
tej sprawie z 29 marca 2023 r., które Rada Gminy Wilkowice otrzymała do wiadomości i postanawia
odstąpić od zajęcia stanowiska w sprawie a pr2edmiotowe pismo przekazać Wójtowi Gminy
Wilkowice, celem nadania dalszego biegu w sprawie.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikł imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

- Przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku złożenia przez radnych oświadczenia
majątkowego za 2022 r. do 30 kwietnia br.

Głos zabrała radna E. Lenda, która podziękowała P. Wójtowi za starania mające na celu poprawę
stanu ul. Rzemieślniczej w Wilkowicach. Ulica Rzemieślnicza wyglądałaby całkiem inaczej, gdyby nie
sprzeciw jednego mieszkańca. Wyraziła nadzieję, że starania Wójta osiągną wymierne efekty i będą
jak najszybciej widoczne.
Wójt wyjaśnił, że na bieżąco łatamy wszystkie dziury i to nie podlega dyskusji. Problemem tej ulicy
jest brak odwodnienia. Droga jest zalewana. Racjonalnym rozwiązaniem jest więc wykonanie
odwodnienia tej drogi. Na ulicy Rzemieślniczej mógłby być już asfalt, ale nie jesteśmy w stanie
wykonywać remontu dróg na siłę.
Ok. 800. 000 zł wydatkowano na wypłatę odszkodowań za wywłaszczenie pod drogę ul. Prostą
w Wilkowicach. Jeżeli ludzie chcą mieć lepszą drogę muszą oddać na rzecz Gminy fragment gruntu.

Radna E. Lenda stwierdziła, że nie zawsze jest konieczność, aby mieszkańcy przekazywali grunt na
rzecz gminy, gdyż czasami, w oparciu o zapis w planie zagospodarowania istnieje możliwość wykupu
gruntu, a mieszkańcy i tak nie wyrażają na to zgody.

Na zakończenie Przewodniczący Rady P. M. Kwiatek przekazał życzenia na ręce Wójta, radnych
i mieszkańców w związku ze zbliżającymi się światami. Podziękował za wszystkie przekazane do tej
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pory życzenia. Do życzeń przyłączył się również Wójt Gminy P J. Zemanek. Podziękował radnej
J. J. Piechota za życzenia i przypomnienie, że zbliżają się święta.

14. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam LII sesję Rady Gminy Wilkowice"

Przewodniczący
Rady Gminy Wilkowice

Przygotowana): Małgorzata Lempartił(a): Małgorzata L<

i<. ' ^ ]ayct^

Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystqpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załącznik do protokołu z 29 marca 2023 r.

Do w/w protokołu załączone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
2 porządku obrad.
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